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        PROTOKÓŁ  Nr II/14 
z sesji Rady Miejskiej w Iłowej 

z dnia  8 grudnia  2014 r. 
 

odbytej w Gminnym Centrum Kultury  i Sportu w Iłowej, przy  ul. Żagańskiej 15 
 
Pan Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad (na 15 
radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych) i otworzył obrady II sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 
  
1) Burnat Krystyna 
2) Gajda Wiesława 
3) Jakubowicz Mieczysław 
4) Jung Alina 
5) Krawczyk Ilona 
6) Lesiak Edward 
7) Leszcz Waldemar 
8) Przynoga Franciszek 
9) Siudy Krystian 
10) Słomiński Tomasz 
11) Sygnowski Zygmunt 
12) Szymczak Piotr 
13) Wdowiak Mirosław 
14) Żołnowska Maria 
 
Nieobecny usprawiedliwiony Pan Mutwil Artur. 
 
W związku z obecnością wymaganej liczby osób (radnych), obrady sesji są prawomocne. 
 
Ponadto w sesji uczestniczyły osoby zaproszone: 

1) Paweł Lichtański – Burmistrz Iłowej  
2) Władysława Balik – Przewodnicząca Miejskiej Komisji Wyborczej 
3) Roman Andzel – Sekretarz Gminy 
4) Małgorzata Kondraciuk – Kierownik Referatu Organizacyjnego UM 
5) Ewa Pasternak-Jerz – Skarbnik Gminy 
6) Piotr Kowalski – Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Iłowej 
7) Jolanta Dąbrowska – Dyrektor Gimnazjum w Iłowej 
8) Elżbieta Kinal – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Iłowej 
9) Maria Żarska – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Iłowej 
10) Anna Borodij – Kierownik Gminnego Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w 

Iłowej 
11) Urszula Pluta – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Szczepanowie 
12) Iwona Kaniewska – Dyrektor Przedszkola Miejskiego w Iłowej 
13) Wojciech Kaczmarski – Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej w Iłowej 
14) Adrian Krukowski – Młodzieżowa Rada Gminy Iłowa 

 
Pan Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił następujący  porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji Rady. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Złożenie ślubowania przez Burmistrza. 
4. Różne sprawy. 
5. Zakończenie obrad sesji Rady. 

 
Zaproponowany porządek obrad został przyjęty bez uwag. 
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Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Panią Władysławę Balik, Przewodniczącą Miejskiej 
Komisji Wyborczej w Iłowej o wręczenie zaświadczenia o wyborze Burmistrzowi Iłowej. 
Następnie przystąpiono do złożenia ślubowania przez nowo wybranego Burmistrza Iłowej. 
Ponieważ objęcie obowiązków przez Burmistrza następuje z chwilą złożenia wobec Rady 
ślubowania, Pan Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił Pana                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                           
Burmistrza o powstanie i złożenie ślubowania poprzez powtarzanie roty o następującej treści: 
(ślubowanie może być złożone z dodaniem zdania: „Tak mi dopomóż Bóg”) 

„Obejmując urząd Burmistrza Iłowej, uroczyście ślubuję, że 
dochowam wierności prawu, a powierzony mi urząd sprawować będę 

tylko dla dobra publicznego i pomyślności mieszkańców gminy. Tak mi 
dopomóż Bóg”. 

 
Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – witam wszystkich bardzo serdecznie, Szanowny Panie 
Przewodniczący, Wysoka Rado, Zacni, Dostojni Goście, kiedy składałem ślubowanie przed chwilą, 
przed Wami wszystkimi pomyślałem sobie, że warto mieć marzenia, warto te marzenia spełniać. 
To, że dzisiaj 8 grudnia 2014 roku mogę tutaj stać przed Wami i mówić potwierdza to, że te 
marzenia warto spełniać. Rzadko mamy taką okazję ludzie dorośli, żeby w sposób szczery i 
publiczny jednocześnie podziękować wielu osobom, które miały wpływ na nasze życie. Chciałbym 
bardzo serdecznie podziękować mojej Babci Czesławie Wysoczańskiej, która pracowała kiedyś w 
Urzędzie Miejskim w Iłowej. Babcia jest moim wiernym fanem, ale też takim bardzo szczerym 
krytykiem, ostatnio trochę podupadła na zdrowiu, więc życzę jej zdrowia, bo nie wyobrażam sobie 
tej kadencji bez Niej. Chciałbym bardzo serdecznie podziękować moim Rodzicom Ewie i 
Krzysztofowi za wszystko, za wychowanie, za edukację, za to jakim jestem dzisiaj człowiekiem, 
dziękuję Wam. W naszej cywilizacji utarło się takie porzekadło, że za sukcesem każdego 
mężczyzny stoi mądra kobieta. Ja miałem tą przyjemność taką kobietę poznać, a w roku 2006 wziąć 
z Nią ślub i mieć dwójkę uroczych dzieci. Dziękuję Ci Aurelio. Chciałbym przy tej okazji po raz 
pierwszy tak naprawdę podziękować moim wieloletnim przyjaciołom Ireneuszowi i Kindze Komar, 
dziękuję za przyjaźń. Nie sposób w jednym miejscu, w jednym czasie wymienić wszystkich, którzy 
mieli wpływ na moje życie, ale chciałbym im tym wszystkim bezimiennym w tej chwili bardzo 
serdecznie podziękować. Chciałbym bardzo serdecznie podziękować członkom Komitetu 
Wyborczego Wyborców Pawła Lichtańskiego Zmiana na Lepsze. Dziękuję bardzo serdecznie 
Fryderykowi Roszakowi, który zdecydował się wziąć na swoje barki odpowiedzialną rolę 
Pełnomocnika Wyborczego i finansowego, dziękuję Fryderyk. Dziękuję wszystkim osobom 
pozostałym, które tworzyły ten Komitet – Pani Lilla Ławniczak, Marcin Świrlik oraz Poseł na Sejm 
Waldemar Sługocki. Dziękuję wszystkim moim kandydatom, którzy startowali do Rady Miejskiej z 
Komitetu Wyborczego Wyborców Pawła Lichtańskiego, dziękuję Wam za to, że zaufaliście 
młodemu samorządowcowi, zaufaliście mi tak mocno mimo tego, że tak naprawdę na starcie tej 
kampanii wyborczej niewielu dawało mi szansę. Dziękuję Wam za waszą mądrość, za wasze 
zaangażowanie i ciężką pracę, która skutkowała dzisiejszym finałem, dziękuję bardzo. Chciałbym 
wszystkim tym moim kandydatom, którzy startowali do Rady Miejskiej serdecznie podziękować z 
imienia i nazwiska. Więc dziękuję Pani Bogumile Groszek, Iwonie Baciocha, Ewie Zarzyckiej, 
Agnieszce Kraszewskiej, Monice Surdyce, Markowi Kniaziukowi, Mieczysławowi Jung, 
Emilianowi Zimnickiemu, Krzysztofowi Suchodolskiemu, Józefowi Boćkowskiemu, Grzegorzowi 
Protorskiemu, Markowi Ziębie oraz jedynej osobie, której udało się uzyskać mandat Tomaszowi 
Słomińskiemu. Mój osobisty sukces nie byłby możliwy bez zaangażowania wielu osób, chciałbym 
im w tej chwili podziękować. Mam nadzieję, że wśród Was nie pominę tych ważnych i tych 
najważniejszych. Dziękuję bardzo Zdzisławowi Tymczyszyn, Wojciechowi Protorskiemu, 
Zenonowi Kozakowi, Michałowi Kułacz, Romanowi Tymczyszyn, Janowi i Grażynie Eyzop, 
Danielowi Marchewce – Burmistrzowi Miasta Żagań, Zbigniewowi Telerowi – ówczesnemu 
członkowi Zarządu Powiatu Żagańskiego, Jakubowi Kocur, Tadeuszowi Kosmatce, Annie i 
Andrzejowi Bober, Zygmuntowi i Elżbiecie Kułacz, Jackowi Kocur, Tadeuszowi Berger, Adamowi 
Żyworonkowi, Andrzejowi Kowalczykowi, Anicie Ziejewskiej, Robertowi Celewiczowi, 
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Jarosławowi Michalskiemu, Tomaszowi Stacherze, Janowi Słockiemu, Rafałowi Paczkowskiemu, 
Katarzynie Czuchnowskiej, Przemysławowi Krawczykowi, dziękuję wszystkim moim sąsiadom z 
osiedla Czyżówek, którzy z tak wielką aprobatą przyjęli moją decyzję o starcie w wyborach na 
urząd Burmistrza Iłowej. Dziękuję wszystkim osobom, które w wyborach wzięły na siebie 
odpowiedzialność bycia mężami zaufania i przyglądały się bacznie pracy komisjom obwodowym. 
Szczególne podziękowania chciałbym skierować do osób publicznych – do Wojewody Lubuskiego 
Jerzego Ostroucha oraz Waldemara Sługockiego – Posła na Sejm, którzy osobiście zaangażowali 
się i wspierali mnie w kampanii wyborczej. Chciałbym podziękować wszystkim znajomym, 
nieznajomym, członkom rodziny, którzy bezinteresownie zaangażowali się w  pomoc mojej osobie 
w kampanii wyborczej. Chciałbym serdecznie podziękować (jeszcze tego nie zrobiłem) 
właścicielom każdej witryny sklepowej w naszej gminie, na której widniał mój plakat wyborczy i 
były rozłożone ulotki wyborcze. Dziękuję przede wszystkim mieszkańcom Gminy Iłowa za tak 
liczny udział w pierwszej i drugiej turze wyborów. W pierwszej turze przypomnę Państwu 
frekwencja przewyższała 50%, a w drugiej turze tak naprawdę przewyższyła nasze oczekiwania, 
ponieważ frekwencja wyniosła ponad 47%. Ponad 47% mieszkańców naszej gminy wzięło udział w 
głosowaniu w drugiej turze wyborów na Burmistrza Iłowej. Szczególne podziękowania kieruję do 
1480 wyborców, którzy zaufali mi, zaufali mojemu programowi wyborczemu, zaufali mojemu 
działaniu i postawili krzyżyk przy moim nazwisku. Dziękuję wszystkim za wiarę od samego 
początku do dzisiaj. Szczególne podziękowania chciałbym skierować do moich kontrkandydatów 
Pana Józefa Brzezickiego, Pani Anny Michalczuk oraz Pana Adama Gliniak. Dziękuję Wam bardzo 
serdecznie za zdrowe współzawodnictwo, bo to nie jest takie proste podjąć decyzję, żeby 
wystartować w wyborach na urząd Burmistrza, czasami można więcej stracić niż zyskać, dziękuję 
Wam za tą odwagę, za determinację, bo ta wasza determinacja powodowała, że jeszcze bardziej się 
mobilizowałem i dawałem z siebie jeszcze więcej. Chciałbym w tym miejscu serdecznie 
pogratulować i podziękować ustępującemu Burmistrzowi Panu Adamowi Gliniakowi, który od 
1991 roku z jedną przerwą pełnił odpowiedzialną i zaszczytną funkcję Burmistrza Iłowej. Szkoda, 
że go dzisiaj z nami nie ma, mógłbym podziękować osobiście. Dziękuje Panie Adamie za Pana 
determinację i Pana ciężką pracę dla dobra naszej gminy, dziękuję. Chciałbym korzystając z okazji 
pogratulować całej 15 radnych Rady Miejskiej w Iłowej, zostaliście obdarzeni największym 
zaufaniem, jesteście najlepszymi z najlepszych tak ja Was traktuję i mam nadzieję, że naszą 
wspólną pracą pokażemy jak jeszcze wiele dobrego będziemy mogli zrobić razem dla naszej małej 
Ojczyzny. Proszę Państwa w swojej kampanii wyborczej, w swoim programie wyborczym jak i też 
w całej tej czteroletniej kadencji chciałbym postawić na trzy takie zasadnicze elementy: 
gospodarka, edukacja i społeczeństwo. Oczywiście to są slogany. Wszyscy wiemy, że w każdej 
gminie jeżeli będzie rozwijała się gospodarka, będziemy mogli inwestować w edukację, sport, 
kulturę, będziemy mogli poprawiać bezpieczeństwo mieszkańców naszej gminy. Przed nami wielka 
szansa, nowa perspektywa finansowa Unii Europejskiej na lata 2014 – 2020, to szansa dla Iłowej. 
Obiecuję, że będziemy odważnie sięgać po każdą złotówkę i każde euro, które tej gminie się należy. 
Mam taki na koniec osobisty apel do Was wszystkich, ponieważ Radni i Burmistrz to nie cała 
gmina, tą gminę tworzycie Wy, dlatego bardzo Was proszę dzielcie się z nami swoimi pomysłami, 
swoimi opiniami, swoimi uwagami. Tylko wtedy nasza praca będzie miała sens. Razem 
wykorzystajmy szansę, którą daje nam czas. Dziękuję bardzo. Ponieważ jest na sali ksiądz 
Proboszcz, chciałbym bardzo serdecznie poprosić księdza o błogosławieństwo, które będzie mi 
potrzebne na cztery lata kadencji. Ksiądz Proboszcz Tadeusz Lubiatowski złożył gratulacje i 
udzielił błogosławieństwa.  
 

Pan Paweł Lichtański – Burmistrz – proszę Państwa, ponieważ został przyjęty określony porządek 
obrad dzisiejszej sesji, proszę Państwa jeszcze o chwilę cierpliwości i pozostanie z nami na tej sesji, 
a za chwilę zapraszam Państwa na skromny poczęstunek i wtedy będziemy mieli okazję 
porozmawiać. Dziękuję bardzo. 
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Pan Mirosław Wdowiak –  Przewodniczący Rady Miejskiej – dziękuję serdecznie Panu 
Burmistrzowi, przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad, a więc – sprawy różne. Proszę 
Państwa otrzymaliśmy list na ręce Rady Miejskiej w Iłowej od Senator Rzeczypospolitej Polskiej 
Pani Heleny Hatki, który pozwolę sobie odczytać. „Rada Miejska w Iłowej – Szanowni Państwo, 
jest mi niezmiernie miło pogratulować każdemu z Państwa wygranych wyborów samorządowych. 
Będziecie przez kolejne cztery lata piastować zaszczytną, ale i niezwykle odpowiedzialną funkcję 
radnych. Ślubujecie Panie i Panowie Radni pracować dla dobra i pomyślności miasta, godnie i 
rzetelnie reprezentować swoich wyborców oraz troszczyć się o ich sprawy. Życzę Wam by służba, 
której się podjęliście była źródłem wielu cennych inicjatyw, dobrych decyzji i realizacji 
konkretnych ważnych dla  mieszkańców przedsięwzięć. Życzę sił, wytrwałości i satysfakcji z 
realizacji mandatu radnego.”  

Tak jak Państwo zauważyliście niestety nie mógł być obecny na dzisiejszej sesji Pan Burmistrz 
Adam Gliniak, musiał wyjechać na spotkanie z gminą partnerską do Niemiec, które było wcześniej 
uzgodnione, akurat zbiegły się te dwa terminy, ale Pan Adam Gliniak poprosił mnie o odczytanie 
listu do Państwa. „Szanowny Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, Panie Burmistrzu.  
Ze względu na wcześniej umówione spotkanie z partnerem naszej gminy, gminą Rietchien, nie 
mogę osobiście brać udziału w dzisiejszej sesji. Realizujemy wspólny projekt i w poczuciu 
obowiązku nie mogłem dopuścić do pogorszenia się współpracy z zaprzyjaźnioną gminą.  
Po dwudziestu latach pełnienia funkcji burmistrza w Iłowej pragnę wyrazić serdeczne 
podziękowanie wszystkim mieszkańcom, którzy wspierali mnie i pomagali doprowadzić gminę 
Iłowa z ostatniego miejsca w województwie pod względem poziomu życia, do stanu rozkwitu i 
zaspokojenia zwykłych życiowych potrzeb. Wybudowane wodociągi, kanalizacja, utwardzone i 
zmodernizowane drogi, wyremontowane świetlice, zbudowana hala sportowa i ORLIK, 
odrestaurowany park i centrum miasta to tylko mały fragment wykonanych zadań. Jestem 
zadowolony z wykonanej pracy. Wykorzystałem wszystkie dostępne możliwości pozyskiwania 
pieniędzy na potrzeby gminy, nawet wtedy gdy nie należeliśmy jeszcze do Unii Europejskiej. 
Stworzyłem i uzbroiłem w wodociąg i kanalizację strefę aktywności gospodarczej. To olbrzymi 
potencjał rozwoju i szansa na nowe miejsca pracy. Koniecznym jest jeszcze wybudowanie drogi do 
strefy. Pozostawiam gminę w bardzo dobrej kondycji finansowej i z doskonałymi możliwościami 
rozwoju. Serdecznie dziękuję wszystkim dyrektorom, kierownikom i pracownikom urzędu 
miejskiego, ZGKiM, gimnazjum, szkół podstawowych, przedszkola, GCKiS, biblioteki, GZEASu i 
OPSu za ich pracę, zrozumienie i cierpliwość umożliwiającą realizację prorozwojowych zadań. 
Dziękuję wszystkim Sołtysom, za współpracę, a szczególnie za właściwe podejście do funduszu 
sołeckiego jako środka do podniesienia świadomości i odpowiedzialności wspólnot wiejskich. 
Życzę Radzie Miejskiej obecnej kadencji i Panu Burmistrzowi sprawnego, rzetelnego, uczciwego 
rozwiązywania problemów i wykorzystania szans na rozwój ku zadowoleniu wszystkich 
mieszkańców Gminy Iłowa. 

Adam Gliniak, Burmistrz Iłowej w latach 1990 – 2002 oraz 2006 – 2014.” 

W sprawach różnych jeszcze kilka spraw. Bardzo proszę przewodniczących komisji stałych Rady 
Miejskiej o pilne zwołanie komisji celem wybrania wiceprzewodniczących i sekretarzy komisji. 
Można już zastanowić się nad planem pracy na przyszły rok, również zachęcam do tego, aby 
umówić się z Panią Skarbnik Gminy w celu omówienia budżetu. Na pewno na pierwszym 
spotkaniu będą potrzebne informacje Pani Skarbnik takie ogólne, większość radnych po raz 
pierwszy piastuje swoją funkcję. Czyli jak się tworzy budżet, jakie są uwarunkowania, w jaki 
sposób należy go czytać. Będzie to na pewno spore ułatwienie dla radnych, którzy później będą 
analizować konkretne zapisy w budżecie. Także tutaj apel do przewodniczących komisji, żeby w 
trybie pilnym te spotkania zwołać. 

Proszę Państwa w tym miesiącu planuję jeszcze dwie sesje, prawdopodobnie 17 grudnia i 30 
grudnia byłaby to sesja, na której uchwalilibyśmy budżet na przyszły rok. O dokładnych terminach 
będziecie Państwo poinformowani, ale takie są plany.  
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Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej.   
za przyjęciem protokołu głosowało – 14 radnych   
przeciw – 0 
wstrzymujących się – 0 
 

Zakończenie  obrad sesji Rady Miejskiej w Iłowej. 
Wobec  wyczerpania się  porządku  obrad  Pan Mirosław Wdowiak – Przewodniczący Rady 
Miejskiej  zamknął  obrady II sesji  Rady Miejskiej  w Iłowej. 
Na tym protokół zakończono.  
Protokół zawiera 5  stron, ponumerowanych od 1 do 5. 
Sesja trwała nieprzerwanie  od godz. 14

00
 do godz. 14

30
. 

 
Protokołowała: 
 
Maria Sokołowska 


